
Tvoření přídavných jmen sufixy –ský/–ští: 

Jména končící na: 

 ž, š, č, z – nemění se (ke jménu se přidávají sufixy bez hláskových změn) 

o ž-ský, ž-ští  pařížský, pařížští 

o š-ský, š-ští  ašský, ašští 

o č-ský, č-ští přeloučský, přeloučští 

o z-ský, z-ští slezský, slezští 

 

 s, c – zjednodušuje se 

o s + ský  → ský brandýský 

s + ští  → ští brandýští 

o c + ský  → cký hradecký 

c + ští  → čtí hradečtí 

 

 k, h, g, ch – dochází k hláskových alternacím 

o k + ský → cký  písecký 

k + ští → čtí písečtí 

o h + ský → žský zbirožský 

h + ští → žští zbirožští 

o g + ský → žský oněžský (slovanské jméno)  nebo g + ský → gský  chicagský 

g + ští → žští oněžští (slovanské jméno) nebo g + ští → gští chicagští 

o ch + ský → šský  curyšský 

ch + ští → šští  curyšští 

 

Vkládání hlásek a hláskových skupin 

Jestliže se před příponu dostane hlásková skupina, rozšiřuje se zpravidla základ slova 

o vkladné -e-: Chabry – chaberský, Hrdly – hrdelský, Kladno – kladenský, Doudlevce – 

doudlevecký, Řitka – řitecký, Nusle – nuselský, Kojátky – kojátecký. 

Základ slova se v některých případech rozšiřuje o skupiny -ec-, -en-, -ěn-, -ov-: Ústí – ústecký, 

Blansko – blanenský, Brno – brněnský, Březí – březovský. 

 


